
SAMNANGER KOMMUNE

MØTEPROTOKOLL

Utval: Formannskapet
Møtedato 06.10.2022
Møtetid: Kl. 15:00 - 19:30
Møtestad: Kommunestyresalen - kommunehuset

Av 9 medlemmer møtte 9, inkludert varamedlemmer.

Desse medlemmene møtte: Parti:
Jon Magne Bogevik Ap
Shirin Kvernes Khadoor Ap
Knut Harald Frøland Bl
Lena Tveit Bl
Odd Arne Haga Frp
Gunn Totland Moss KrF
Øyvind Strømmen MDG
Øyvind Røen Sp

Desse medlemene møtte ikkje: Parti: I staden møtte: Parti:
Martin Haugen Bl Solveig Vassenden Bl

Møtenotatar:

Andre som var til stades i møtet: 
· Ove Sæbø, rådmann
· Karl Viken, kommunalsjef økonomi og organisasjon
· Hilde-Lill Våge, kommunalsjef samfunnsutvikling
· Edith Oma, kommunalsjef helse og omsorg
· Jan Erik Boge, rådgjevar
· Jostein Steinsland-Hauge, koordinator brann (i sak 048)
· Kaare Songstad, politimeister Vest politidistrikt (under orientering om politireforma m.m.)
· Jan Ludvig Fosse, leiar geografisk driftseining Hordaland (under orientering om politireforma 

m.m.)
· Terje Sperrevik, politistasjonssjef (under orientering om politireforma m.m.)

Møteleiar: Knut Harald Frøland
Møtesekretær: Jan Erik Boge
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Desse sakene vart handsama:

Sakliste

Sak nr. Arkivsak Sakstittel Merknad
044/2022 22/730 Godkjenning av innkalling og sakliste
045/2022 22/730 Faste saker
046/2022 22/304 Økonomirapportering pr august 2022
047/2022 22/304 Finansrapportering 2.tertial 2022
048/2022 20/1030 Brannstasjon - løysing i tråd med HMS og 

utrykningstid
049/2022 22/353 Lokal forskrift gebyr for feie- og tilsynstenester
050/2022 22/381 Straumstønad
051/2022 22/208 Kjøp av eigedom GBNR 39/9 frå Eviny på Frøland - 

mandat
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SAKNR. 044/2022: Godkjenning av innkalling og sakliste

06.10.2022 Formannskapet:
Handsaming i møtet:
Innkallinga og saklista vart samrøystes godkjent. 

FORM- 044/2022 Vedtak:
Innkalling og sakliste vert godkjent.

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
· Innkalling og sakliste vert godkjent.

SAKNR. 045/2022: Faste saker

06.10.2022 Formannskapet:
Handsaming i møtet:

Eventuelle merknader til protokoll frå førre møte: 
Ingen merknader. 

Orientering om politireforma, politidistriktet m.m.:
Orientering ved politimeister Kaare Songstad, leiar geografisk driftseining Hordaland Jan Ludvig Fosse 
og politistasjonssjef Terje Sperrevik. Dei svara også på spørsmål frå formannskapet. 

Ordføraren orienterer: 
· Seminar 01.11.2022 om relativ fattigdom. Seminaret blir i Nordbygda grendahus kl. 09.00–

15.00. 

Rådmannen orienterer: 

Orientering v/rådmann Ove Sæbø:
· Status rekrutteringsprosess næringsutviklar. Søknadsfristen er utsett med tre veker. 
· Budsjettseminar 20.10.2022. 
· Beredskap. Kort orientering om status og planlagt arbeid. 
· Spørjeundersøking for innbyggjarar 50 år og eldre. Orientering om bakgrunnen for 

undersøkinga og status for arbeidet med førebuing av undersøkinga. Det vil bli lagt opp til 
samarbeid med bustadutviklingsbransjen både før og etter undersøkinga. Agenda Kaupang vil 
også medverka med rådgjeving i samband med undersøkinga. 

Orientering v/kommunalsjef Hilde-Lill Våge: 
· Områdeplan Bjørkheim. Vellukka folkemøte 04.10.2022. Det vil koma annonse om ønske om 

innspel til planen.
· Kommuneplanen sin samfunnsdel. Arbeidet med planprogrammet for samfunnsdelen startar 

opp no, og vil truleg bli lagt fram for politisk handsaming tidleg i 2023.  
· Prosjekt. Det er høgt aktivitetsnivå og mange prosjekt under arbeid i sektor for 

samfunnsutvikling. 

Orientering v/kommunalsjef Edith Oma: 
· Helsesjukepleiastilling. Søkjaren som vart tilsett har no trekt seg. Stillinga må derfor lysast ut 

på nytt. 
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· Sjukepleiarsituasjonen. Fleire sjukepleiarar har den siste tida vendt seg til kommunen med 
ønske om å arbeida her. 

· Visningsrom/bårerom. Kommunalsjef Karl VIken har hatt møte med kyrkjeverja, og fått 
avklaring om behov m.m. Det blir no arbeidt vidare med denne saka. 

· 1995-bygget på Samnangerheimen. Orientering om moglege alternativ for framtidig bruk av 
bygget, utfordringar m.m. 

· Jordmorstiling. Orientering om status for prosessen med tilsetjing av ny jordmor. 

Orientering v/kommunalsjef Karl VIken: 
· Økonomistatus. Kort presentasjon av status/prognose for sektorane og 

felleskostnader/fellesinntekter. Jf. sak om økonomirapportering pr. august 2022. 
· Sjukefråvær. Orientering om rapporteringa av sjukefråvær. Jf. sak om økonomirapportering 

pr. august 2022. 
· Statsbudsjettet 2023. Kort orientering om sannsynlege verknader for Samnanger av 

regjeringa sitt forslag til statsbudsjett. 
· Konsesjonskraft. Informasjon om inntektsbilete og prognose for inntekter frå sal av 

konsesjonskraft. 
· Budsjett 2023. Orientering om nokre problemstillingar, mellom anna kostnader som ser ut til 

å auka, investeringar/investeringsnivå, bruk av midlar frå sal av konsesjonskraft, 
budsjettprosessen vidare, m.m. 

· Status budsjettpremissar. Kort gjennomgang av status for premissane som kommunestyret 
vedtok 16.06.2022. 

Utvalet sitt kvarter:

Dyrking/nydyrking av areal
Gunn Totland Moss (KrF) viste til prosjektet "Sjølvforsynt i 100 dagar", og spurde om kommunen bør 
gjennomføra ei kartlegging av moglege område for dyrking/nydyrking og av kven som er/kan vera 
interesserte i å dyrka. Rådmann Ove Sæbø svara og orienterte om status for prosjektet. Det vil i løpet 
av relativt kort tid truleg bli lagt fram ei politisk sak om dette prosjektet.

Hogging av ved på kommunal eigedom
Lena Tveit (Bl) spurde om det er moglegheit for at innbyggjarar i Samnanger kan få hogga ved til eige 
bruk i skog som kommunen eig. Ho spurde også om kommunen bør gjennomføra ei kartlegging av 
kva område slik hogst kan vera aktuelt. Kommunalsjef Hilde-Lill Våge svara. 

Samrøystes vedtak. 

FORM- 045/2022 Vedtak:
Orienterings-/referatsaker vert tekne til orientering.

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

· Orienterings-/referatsaker vert tekne til orientering.



Side 5 av 9

SAKNR. 046/2022: Økonomirapportering pr august 2022

06.10.2022 Formannskapet:
Handsaming i møtet:
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

FORM- 046/2022 Vedtak:
1. Økonomirapportering per august 2022 vert tatt til orientering.

2. Følgjande budsjettjusteringar vert gjennomført i driftsbudsjettet:

    Rådmannen gjer ikkje framlegg om endringar i driftsbudsjettet pr. 2. tertial.

3. Følgjande budsjettendringar vert gjennomført i investeringsbudsjettet.

    Investeringane er gjort greie for under investeringsbudsjett i saksutgreiinga: 

Prosjekt - namn Utgift ned / Innt 
opp

Utg opp / Innt ned

Opprust. kommunale vegar, bruer og 
kaiar

600 000

Tilkomst helsetun/ merking sjukeheim 600 000
Totalt                  600 000                     600 000 

Med denne budsjettjusteringa vert det flytta 0,6 mill. kr frå opprusting kommunale vegar, bruer og 
kaiar til tilkomst helsetun og merking sjukeheim.

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:

1. Økonomirapportering per august 2022 vert tatt til orientering.

2. Følgjande budsjettjusteringar vert gjennomført i driftsbudsjettet:

Rådmannen gjer ikkje framlegg om endringar i driftsbudsjettet pr. 2. tertial.

3. Følgjande budsjettendringar vert gjennomført i investeringsbudsjettet.

Investeringane er gjort greie for under investeringsbudsjett i saksutgreiinga: 

Prosjekt - namn Utgift ned / innt 
opp

Utg opp / Innt ned

Opprust. kommunale vegar, bruer og 
kaiar

600 000

Tilkomst helsetun/ merking sjukeheim 600 000
Totalt                     600 

000 
                      600 

000 

Med denne budsjettjusteringa vert det flytta 0,6 mill. kr frå opprusting kommunale vegar, bruer og 
kaiar til tilkomst helsetun og merking sjukeheim.
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SAKNR. 047/2022: Finansrapportering 2.tertial 2022

06.10.2022 Formannskapet:
Handsaming i møtet:
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

FORM- 047/2022 Vedtak:
Finansrapportering for 2. tertial 2022 vert tatt til orientering.

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Finansrapportering for 2.tertial 2022 vert tatt til orientering.

SAKNR. 048/2022: Brannstasjon - løysing i tråd med HMS og utrykningstid

06.10.2022 Formannskapet:
Handsaming i møtet:
Ny brannstasjon, sett fram av Lena Tveit (Bygdalista):
Saka blir vidersendt utan tilråing til kommunestyremøte den 20.10

Justeringsframlegg, sett fram av Øyvind Strømmen (Miljøpartiet Dei Grøne     ):
Setninga: "Branngarasjen på Tysse vert lagt ut for sal til føremål som bilgarasje ev bilverkstad" vert 
endra til: "Branngarasjen på Tysse vert lagt ut for sal til føremål som bilgarasje eller liknande".

Handsaming: 
Kommunalsjef Hilde-Lill Våge og koordinator Jostein Steinsland-Hauge orienterte innleiingsvis om 
saka. 

Lena Tveit (Bl) sette fram framlegg om å senda saka vidare til kommunestyret utan tilråding. 

Øyvind Strømmen (MDG) la inn eit justeringsframlegg i Møteportalen, men dette framlegget vart 
ikkje sett fram i møtet.

Det vart røysta over framlegget til Lena Tveit. Framlegget vart vedteke med 7 mot 2 røyster. 

For Imot

Knut Harald Frøland (Bl) Shirin Kvernes Khadoor (Ap)
Lena Tveit (Bl) Øyvind Strømmen (MDG)
Solveig Vassenden (Bl)
Gunn Totland Moss (KrF)
Øyvind Røen (Sp)
Odd Arne Haga (Frp)
Jon Magne Bogevik (Ap)

FORM- 048/2022 Vedtak:
Saka blir vidersendt utan tilråding til kommunestyremøtet den 20.10.
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Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Samnanger kommune gjev rådmannen mandat til å etablere brannstasjon på kommunal tomt på 
Nesodden. Budsjett avsett i investeringsbudsjett for 2022-23 på inntil 6,5 millionar er ramma og vert 
lagt til grunn for etableringa. 
Branngarasjen på Tysse vert lagt ut for sal til føremål som bilgarasje ev bilverkstad. 

Det vert oppretta ei prosjektgruppe for etablering av brannstasjon på Nesodden.
Samnanger kommune er prosjekteigar og har prosjektleiinga. Kontakt i Bergen brannvesen Erik 
Pfeiffer, koordinator for brannberedskapen i Samnanger Jostein Steinsland-Hauge og Verneombod 
Ove Fossdal er prosjektmedarbeidarar i prosjektet.

SAKNR. 049/2022: Lokal forskrift gebyr for feie- og tilsynstenester

06.10.2022 Formannskapet:
Handsaming i møtet:
Rådmannen sitt framlegg vart samrøstes vedteke. 

FORM- 049/2022 Vedtak:
Samnanger kommune vedtek lokal forskrift om gebyr for feie- og tilsynstenester dagsett 20.10.2022 
med heimel i brann- og eksplosjonsvernloven §28 andre ledd. 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Samnanger kommune vedtek lokal forskrift om gebyr for feie- og tilsynstenester dagsett 20.10.2022 
med heimel i brann- og eksplosjonsvernloven §28 andre ledd. 

SAKNR. 050/2022: Straumstønad

06.10.2022 Formannskapet:
Handsaming i møtet:
Straumstønad, sett fram av Gunn Totland Moss (Kristeleg Folkeparti):
Krf oppmodar kommunen til å utbetala kr 3000 til kvar folkeregistrert innbyggjar, som ein 
eingongsstønad, og eit tilskot for dei ekstra høge straumutgiftene dette året.

Tillegg til framlegg frå rådmann, sett fram av Shirin Kvernes Khadoor (Arbeiderpartiet):
Det bør vurderast å legge opp til ei støtte til innbyggjarane i form av stønad til innkjøp av 
varmepumpe som eit middel for både innsparingar for den enkelte hushaldning, og eit bidrag til å få 
ned energiforbruket.

Handsaming: 
Shirin Kvernes Khadoor (Ap) sette fram eit tilleggsframlegg til ordføraren sitt framlegg. 

Gunn Totland Moss (KrF) sette fram framlegg til vedtak.

Det vart først gjennomført røysting der framlegget til ordføraren vart sett opp mot framlegget til 
Gunn Totland Moss. Framlegget til ordføraren fekk 8 røyster og framlegget til Gunn Totland Moss 
fekk 1 røyst (Gunn Totland Moss). 
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Det vart til slutt røysta over tilleggsframlegget til Shirin Kvernes Khadoor. Framlegget vart vedteke 
med 6 mot 3 røyster. 

For Imot

Knut Harald Frøland (Bl) Øyvind Røen (Sp)
Lena Tveit (Bl) Odd Arne Haga (Frp)
Solveig Vassenden (Bl) Gunn Totland Moss (KrF)
Shirin Kvernes Khadoor (Ap)
Jon Magne Bogevik (Ap)
Øyvind Strømmen (MDG)

FORM- 050/2022 Vedtak:
Eventuell bruk av generell straumstønad til innbyggjarane bør vurderast som tiltak på planlagt 
seminar om relativ fattigdom hausten 2022. 

Det bør vurderast å legge opp til ei støtte til innbyggjarane i form av stønad til innkjøp av 
varmepumpe som eit middel for både innsparingar for den enkelte hushaldning, og eit bidrag til å få 
ned energiforbruket.

Ordførar sitt framlegg til vedtak:
Eventuell bruk av generell straumstønad til innbyggjarane bør vurderast som tiltak på planlagt 
seminar om relativ fattigdom hausten 2022. 

SAKNR. 051/2022: Kjøp av eigedom GBNR 39/9 frå Eviny på Frøland - mandat

06.10.2022 Formannskapet:
Handsaming i møtet:
Tilleggsframlegg, sett fram av Øyvind Røen (Senterpartiet):

Nytt punkt 4. Samnanger kommune ber om at Eviny legg fram geolog-rapport med vurdering av 
fjellsida bak hovudbygget før kjøpet vert realisert. Må det gjerast tiltak i fjellsida, kostar Eviny desse 
før overdraginga. 

Nytt punkt 5. Samnanger kommune ber Eviny om at utbetringa av taket på hovudbygget vert gjort 
samtidig som taket på kraftstasjonen vert vølt. Rådmannen får fullmakt til å forhandla med Eviny om 
korleis kostnaden for dette skal finansierast.

Det vart før handsaminga av saka avklart at det stod feil gards-/bruksnummer (GBNR) i 
saksoverskrifta og saksframlegget, GBNR 39/5. Det korrekte er nummeret er GBNR 39/9. 

Handsaming:
Kommunalsjef Hilde-Lill Våge orienterte innleiingsvis om saka og svara på spørsmål frå 
formannskapet. 

Øyvind Røen (Sp) bad om gruppemøte. 

Etter gruppemøtet sette Øyvind Røen fram framlegg om to tilleggspunkt i forhold til rådmannen sitt 
framlegg.  
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I røystinga i saka vart framlegget til rådmannen sett opp mot framlegget til Øyvind Røen. Framlegget 
til Øyvind Røen vart samrøystes vedteke.

FORM- 051/2022 Vedtak:
1. Samnanger kommune inngår avtale med Eviny om overdraging av bygg og eigedom på 

Frøland (GBNR 39/9).

2. Rådmannen får fullmakt til inngå avtale som inneber kjøpesum for bygga/eigedomen på 
7,8 millionar kroner, jf. punkt 1 over. 

3. Tidspunkt for overdraginga vil vera tre månader etter at avtale/kontrakt er inngått. 
Overdraginga vert innarbeid i budsjettet slik at ho kan gjennomførast i 2023.

4. Samnanger kommune ber om at Eviny legg fram geolog-rapport med vurdering av fjellsida 
bak hovudbygget før kjøpet vert realisert. Må det gjerast tiltak i fjellsida, kostar Eviny desse 
før overdraginga.

5. Samnanger kommune ber Eviny om at utbetringa av taket på hovudbygget vert gjort 
samtidig som taket på kraftstasjonen vert vølt. Rådmannen får fullmakt til å forhandla med 
Eviny om korleis kostnaden for dette skal finansierast.

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
1. Samnanger kommune inngår avtale med Eviny om overdraging av bygg og eigedom på 

Frøland (GBNR 39/5).

2. Rådmannen får fullmakt til inngå avtale som inneber kjøpesum for bygga/eigedomen på 
7,8 millionar kroner, jf. punkt 1 over. 

3. Tidspunkt for overdraginga vil vera tre månader etter at avtale/kontrakt er inngått. 
Overdraginga vert innarbeid i budsjettet slik at ho kan gjennomførast i 2023.


